

旅游探访指数 - Havenwood 住宅

总分: 3.0/5.0 (墨尔本郊区的开放式木质诗篇)

1. 私密性与可达性 (Privacy & Accessibility):

- **私人住宅, 谢绝入内:** 这是一个位于澳大利亚墨尔本布莱顿 (Brighton) 社区的私人住宅, 建筑面积为 334 平方米。作为私人生活空间, 它不对公众开放参观。
- **面向街道的善意:** 与传统郊区住宅用高墙和树篱将自己封闭起来不同, Havenwood 以一种极其开放和慷慨的姿态面向街道。这意味着, 如果您在布莱顿社区散步路过, 可以非常清晰地欣赏到它精心设计的前庭花园、炭化木立面以及它与街边大树的“对话”。

2. 郊区居住模式的重塑 (Reinventing Suburban Living):

- **模糊的边界:** 建筑师 Atlas Architects 刻意颠覆了传统布局, 让主要起居空间朝向街道开放, 借景街边成熟的大树, 在不增加占地面积的情况下, 在视觉上放大了空间感。
- **树梢上的山居:** 悬浮感的二层体量被炭化木材 (Charred Timber) 包裹, 赋予建筑质朴且经久的立面触感。精心布置的开窗就像一个个画框, 将天空和树梢引入室内, 使上层空间仿佛脱离了城市喧嚣, 带有一种静谧山居的氛围。

3. 极致的工艺与细节 (Extreme Craftsmanship & Details):

- **隐形的巨门**: 项目在细节上追求极致。例如入口处超大尺度的旋转门，其内外包覆了与墙面完全相同的材质，使其在视觉上与实体墙面融为一体，展现了极高的施工工艺与设计执着。
- **被动式可持续设计**: 除了美学，建筑还完美融合了被动式太阳能设计和自然通风策略，确保了居住的环境性能和舒适度。

探访指南 (Visitor Guide)

- **最佳方式**:
 - **云端漫游 (Digital Tour)**: 强烈建议通过 Archicasting 或 Atlas Architects 官网查看由 Tess Kelly 拍摄的项目大片。重点关注室内木质衬板与石材饰面的搭配，以及那扇“隐形”的巨大旋转门。
- **替代体验 (Alternatives)**:
 - **布莱顿社区建筑漫步 (Brighton Architecture Walk)**: 布莱顿是墨尔本著名的富人区，除了著名的彩虹小屋 (Bathing Boxes)，其街道两旁也散落着许多优秀的古典与现代住宅。您可以将这里作为考察澳大利亚当代郊区住宅设计的街区进行漫步。

一句话总结: 在高墙林立的郊区，它用炭化木材和通透的玻璃，向街道和自然递交了一份开放而温暖的请柬。

Travel & Visit Index - Havenwood House

Total Score: 3.0/5.0 (An Open Timber Poem in Suburban Melbourne)

1. Privacy & Accessibility

- **Private Residence, No Entry:** This is a 334-square-meter **Private Residence** located in the Brighton neighborhood of Melbourne, Australia. As a private living space, it is not open to the public for tours.
- **Goodwill Towards the Street:** Unlike traditional suburban homes that enclose themselves with high walls and hedges, Havenwood presents an extremely open and generous posture towards the public realm. This means that if you take a walk through the Brighton neighborhood, you can clearly admire its meticulously designed front garden, charred timber facade, and its "dialogue" with the mature street trees.

2. Reinventing Suburban Living

- **Blurred Boundaries:** Atlas Architects deliberately subverted the traditional layout by opening the main living spaces towards the street, borrowing the view of mature trees, and visually amplifying the sense of space without increasing the building footprint.
- **Mountain Retreat in the Treetops:** The floating upper volume is clad in **charred timber**, giving the facade a rustic and enduring tactile quality.

Carefully placed windows act as picture frames, bringing the sky and treetops indoors, making the upper level feel detached from the suburban hustle and more akin to a tranquil mountain retreat.

3. Extreme Craftsmanship & Details

- **The Invisible Giant Door:** The project pursues perfection in its details. For instance, the oversized pivot door at the entrance is clad in the exact same material as the wall on both sides, making it visually seamless with the solid wall and demonstrating exceptional construction craftsmanship and design dedication.
- **Passive Sustainable Design:** Beyond aesthetics, the architecture perfectly integrates passive solar design and natural ventilation strategies, ensuring high environmental performance and living comfort without compromising spatial quality.

Visitor Guide

- **Best Way to Visit:**
 - **Digital Tour:** It is highly recommended to view the project photographs by Tess Kelly on Archicasting or the Atlas Architects website. Pay special attention to the combination of timber lining and textured stone finishes indoors, as well as the massive "invisible" pivot door.

- **Alternative Experiences:**

- **Brighton Architecture Walk:** Brighton is a renowned affluent suburb in Melbourne. Aside from its famous Bathing Boxes, its streets are lined with many excellent classical and contemporary homes. You can take a stroll through the neighborhood to observe Australian contemporary suburban residential design.

One-Sentence Summary: Amidst a suburb of high walls, it uses charred timber and transparent glass to extend an open, warm invitation to the street and nature.